



ODONTASPIDIDAE

Carcharias taurus Rafinesque, 1810

قروش الرمل النمرية

FAO names: **En** – Sand tiger shark; **Fr** – Requin taureau; **Sp** – Toro bacota;

Ar – القروش الثور

Size: From 200 to 220 cm TL (320 cm TL).

الحجم: الطول الكلي 200–220 سم والأقصى 320 سم.

Habitat and biology: Demersal over soft bottoms, at depths ranging from 50 to 300 m. Ovoviviparous, litter with usually 2 young. Feeds on a wide variety of organisms including fishes, sharks and rays, crustaceans and cephalopods.

الموائل وعلم الحياة: مجاور للقاع على قيعان رخوة على أعماق تتفاوت ما بين 50 و 300 متر. بيوض ولود، وعادة تلد البطن مولودين. يتغذى على طيف واسع من الكائنات بما فيها الأسماك والكواسج والشفنينات والقشريات ورأسيات الأرجل.

Importance to fisheries: Bycatch species. Caught rarely with bottom trawls, longlines and entangling nets.

الأهمية في الصيد: مصيد ثانوي. نادر في شباك الجرف القاعي، وخبوط الشراك، والشباك المشربكة أو المبطنة.

Distribution: Mediterranean, rare in the area. Widely distributed throughout the oceans. Vulnerable worldwide.

التوزيع: البحر المتوسط، نادر في المنطقة. ينتشر بشكل واسع في المحيطات. مهدد بشكل حاد عالمياً.

